
L'alcalde Jordi Cordon exposa que �s el Parlament qui pot

eliminar els correbous

TORROELLA DE MONTGRê | C. TORRAMAD�

L'alcalde de Torroella de Montgr�, Jordi Cordon (CiU), va encarregar un informe jur�dic sobre l'abast de la moci�

que es va aprovar en el ple de maig per suprimir les vaquilles. Ahir, el van rebre tots els grups municipals de

l'Ajuntament, els quals podran agafar-se a la interpretaci� que m�s els interessi. L'alcalde insisteix en la literal,

�s a dir, que la moci� no nom�s abastaria les vaquetes, sin� totes les activitats que es fan amb animals al

municipi, comen�ant per les exhibicions de la Fira de Sant Andreu. Cordon mant� aquest posicionament malgrat

que les representants del Par tit Animalista van manifestar en el ple que l'esperit de la moci� s�n els correbous.

La proposta que es va aprovar deia: "Declarar Torroella de Montgr� com a "vila lliure de correbous" i expressar

aquesta voluntat mitjan�ant la ren�ncia expressa a continuar organitzant o colálaborant, directa, indirectament o

per omissi�, amb cap tipus de festa o activitat l�dica on s'utilitzin animals vius com a objecte de diver timent".

L'informe dels serveis jur�dics exposa que de la llarga exposici� de motius "es pot extreure que l'abast de la

moci� se centra en els correbous o els espectacles de vaquetes" i, reitera, "sembla que la moci� presentada es

vol contextualitzar en el marc dels correbous o espectacles de vaquetes com a actes l�dics on el diver timent

prov� d'un tracte cruel i d'ab�s contra animals".

Una ref lexi� prou clara per als par tidaris de suprimir els correbous a Torroella. En aquest sentit, l'informe afegeix

l'ar ticle 1.281 del Codi Civil que marca que en els contractes, "si les paraules semblen contr�ries a la intenci�

evident dels contractants, prevaldr� aquesta (la intenci�) sobre aquelles (les paraules)".

El llistat d'interpretacions, per�, �s extens i la literal �s la de Cordon: "L'abast de la moci� s'estendria a tota

classe d'animals sempre que es donin les notes caracter�stiques i b�siques per les qual s'ha aprovat la moci�, �s

a dir, "tipus de festa o activitat l�dica on s'utilitzin animals vius com a objecte de diver timent"". En canvi, amb el

criteri teleol�gic, "la f inalitat de la moci� �s evitar el maltractament en l'�mbit concret dels correbous o

espectacles de vaquetes, sense que aquests actes siguin assimilables a l'exhibici� d'animals, concursos

d'habilitat, desf ilades, etc.". El punt de vista del primer tinent d'alcalde Josep Maria Ruf� (ERC-Junts).

Quant a la segona par t de la moci� -notif icar al Parlament la moci� perqu� tregui Torroella de la llista de

localitats de festes tradicionals amb bous-, Cordon ha dit que es far�, per� que llavors ser� la Generalitat qui

decidir� si elimina Torroella del llistat. En aquest sentit, ha manifestat que la compet�ncia per eliminar els

correbous �s del Parlament de Catalunya i que si l'Ajuntament no n'aprov�s la celebraci� "estem abocats a un

contenci�s administratiu" amb la Penya San Marcos ja que la corporaci� incompliria una llei supramunicipal.



Tamb� ha recordat que l'Ajuntament no autoritza els correbous, sin� que l'aprovaci� de la celebraci� �s un dels

requisits perqu� la delegaci� del Govern hi doni llum verd.

La votaci� de les vaquetes a la junta de govern de dem� al mat� ser� ober ta al p�blic.
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